

Registration  
SOR/95-10 20 December, 1994

CRIMINAL CODE

**Prohibited Weapons Order, No. 11, amendment**

P.C. 1994-2137 20 December, 1994

His Excellency the Governor General in Council, on the recommendation of the Minister of Justice, pursuant to paragraph (e)\* of the definition "prohibited weapon" in subsection 84(1) and subsection 91.1(1)\*\* of the Criminal Code, is pleased hereby to amend the Prohibited Weapons Order, No. 11, made by Order in Council P.C. 1992-1668 of July 16, 1992\*\*\*, in accordance with the schedule hereto, effective January 1, 1995.

SCHEDULE

1. Paragraph 2(e)<sup>1</sup> of the *Prohibited Weapons Order, No. 11* is replaced by the following:

(e) the firearms of the designs commonly known as the Benelli M1 Super 90 shotgun and the Benelli M3 Super 90 shotgun, and any variants or modified versions thereof, with the exception of

- (i) M1 Super 90 Field,
- (ii) M1 Super 90 Sporting Special,
- (iii) Montefeltro Super 90,
- (iv) Montefeltro Super 90 Standard Hunter,
- (v) Montefeltro Super 90 Left Hand,
- (vi) Montefeltro Super 90 Turkey,
- (vii) Montefeltro Super 90 Uplander,
- (viii) Montefeltro Super 90 Slug,
- (ix) Montefeltro Super 90 20 Gauge,
- (x) Black Eagle,
- (xi) Black Eagle Limited Edition,
- (xii) Black Eagle Competition,
- (xiii) Black Eagle Slug Gun,
- (xiv) Super Black Eagle, and
- (xv) Super Black Eagle Custom Slug; and

2. Section 4<sup>1</sup> of the Order is amended by striking out the word "and" at the end of paragraph (x), by adding the word "and" at the end of paragraph (y) and by adding the following after paragraph (y):

(z) the firearm of the design commonly known as the Interdynamics KG-99 Assault Pistol, and any variant or modified version thereof.

\* S.C. 1991, c. 40, s. 2(3)

\*\* S.C. 1991, c. 40, s. 6

\*\*\* SOR/92-465, 1992 *Canada Gazette Part II*, p. 3443

<sup>1</sup> SOR/94-744, 1994 *Canada Gazette Part II*, p. 4000

Enregistrement  
DORS/95-10 20 décembre 1994

CODE CRIMINEL

**Décret n° 11 sur les armes prohibées  
—Modification**

C.P. 1994-2137 20 décembre 1994

Sur recommandation du ministre de la Justice et en vertu de l'alinéa e)\* de la définition de « arme prohibée » au paragraphe 84(1) ainsi qu'en vertu du paragraphe 91.1(1)\*\* du Code criminel, il plaît à Son Excellence le Gouverneur général en conseil de modifier, conformément à l'annexe ci-après, le Décret n° 11 sur les armes prohibées, pris par le décret C.P. 1992-1668 du 16 juillet 1992\*\*\*, lesquelles modifications entrent en vigueur le 1<sup>er</sup> janvier 1995.

ANNEXE

1. L'alinéa 2e)<sup>1</sup> du *Décret n° 11 sur les armes prohibées* est remplacé par ce qui suit :

e) les armes à feu des modèles communément appelés fusils de chasse Benelli M1 Super 90 et Benelli M3 Super 90, ainsi que les armes à feu des mêmes modèles qui comportent des variantes ou qui ont subi des modifications, à l'exception des fusils de chasse suivants :

- (i) M1 Super 90 Field,
- (ii) M1 Super 90 Sporting Special,
- (iii) Montefeltro Super 90,
- (iv) Montefeltro Super 90 Standard Hunter,
- (v) Montefeltro Super 90 Left Hand,
- (vi) Montefeltro Super 90 Turkey,
- (vii) Montefeltro Super 90 Uplander,
- (viii) Montefeltro Super 90 Slug,
- (ix) Montefeltro Super 90 20 Gauge,
- (x) Black Eagle,
- (xi) Black Eagle Limited Edition,
- (xii) Black Eagle Competition,
- (xiii) Black Eagle Slug Gun,
- (xiv) Super Black Eagle,
- (xv) Super Black Eagle Custom Slug;

2. L'article 4<sup>1</sup> du même décret est modifié par adjonction, après l'alinéa y), de ce qui suit :

z) l'arme à feu du modèle communément appelé pistolet Interdynamics KG-99 Assault Pistol, ainsi que l'arme à feu du même modèle qui comporte des variantes ou qui a subi des modifications.

\* L.C. 1991, ch. 40, par. 2(3)

\*\* L.C. 1991, ch. 40, art. 6

\*\*\* DORS/92-465, *Gazette du Canada Partie II*, 1992, p. 3443

<sup>1</sup> DORS/94-744, *Gazette du Canada Partie II*, 1994, p. 4000

3. The Order is amended by adding the following after section 4:

*Amnesty Period*

5. The period beginning on January 1, 1995 and ending on April 1, 1995 is hereby specified as an amnesty period with respect to any prohibited weapon that is referred to in paragraphs 2(d) to (f), 3(r) to (w) and 4(g), (n) and (p) to (z) and that is delivered to a peace officer, local registrar of firearms or firearms officer

(a) for destruction or export, in the case of a person who carries on a business referred to in paragraph 105(1)(a) of the *Criminal Code*; or

(b) for destruction, in any other case.

**REGULATORY IMPACT  
ANALYSIS STATEMENT**

*(This statement is not part of the Orders.)*

*Description*

The Orders in Council amend Prohibited Weapons Orders No. 11 and No. 13. The *Prohibited Weapons Order, No. 11* is amended to exempt a number of variants of the Benelli M1 Super 90 and the Benelli M3 Super 90 shotguns from the order. As well, the Interdynamics KG-99 Assault Pistol is added to the list of prohibited weapons. *Prohibited Weapons Order No. 13* is amended to permit the issuance of a registration certificate in respect of a firearm referred to in the order if an application for such registration is made before January 1, 1995 (i.e. this clarifies that the certificate would not have to be issued prior to that date). Prohibited Weapons Orders No. 11 and No. 13 would both be amended to provide for three-month amnesty periods to permit those presently in possession of these weapons to comply with the law.

*Alternatives Considered*

The alternative to the use of Orders in Council is to define the firearms and other weapons as "prohibited weapons" by amending the *Criminal Code* definition. The use of a statutory prohibition is not feasible because of the technical descriptions needed to ensure that only the specified weapons and variants fall within the ambit of the prohibition, and because of the time required to amend the *Criminal Code*.

*Consistency with Regulatory Policy and Citizens' Code*

Advance notice of the Orders in Council would not be consistent with the policy objectives, as it would have allowed time for the import of additional weapons before the prohibition took effect.

*Anticipated Impact*

The orders will affect the status of several hundred firearms. The order will prevent specific variants of the Benelli M1 Super 90 and the Benelli M3 Super 90 shotgun from being prohibited. As well, the amnesty periods provided in both orders will permit firearms dealers with inventories of these

3. Le même décret est modifié par adjonction, après l'article 4, de ce qui suit :

*Délai d'amnistie*

5. La période débutant le 1<sup>er</sup> janvier 1995 et se terminant le 1<sup>er</sup> avril 1995 est le délai d'amnistie à l'égard des armes prohibées visées aux alinéas 2d) à f), 3r) à w) et 4g), n) et p) à z) qui sont remises à un agent de la paix, à un registraire local d'armes à feu ou à un préposé aux armes à feu :

a) soit pour destruction ou exportation, dans le cas d'une personne qui exploite une entreprise visée à l'alinéa 105(1)a) du *Code criminel*;

b) soit pour destruction, dans les autres cas.

**RÉSUMÉ DE L'ÉTUDE D'IMPACT  
DE LA RÉGLEMENTATION**

*(Ce résumé ne fait pas partie des décrets.)*

*Description*

Les décrets modifient les Décrets n° 11 et 13 sur les armes prohibées. Le Décret n° 11 sur les armes prohibées est amendé de manière à exempter un certain nombre de modèles comportant des variantes pour le « Benelli M1 Super 90 » et le « Benelli M3 Super 90 ». De même, le « Interdynamics KG-99 Assault Pistol » est ajouté à la liste des « armes prohibées ». Le Décret sur les armes prohibées (n° 13) est, quant à lui, modifié pour permettre l'émission d'un certificat d'enregistrement pour une arme à feu visée par le décret si une demande d'enregistrement est présentée avant le 1<sup>er</sup> janvier 1995 (ceci précise qu'il n'est pas nécessaire que le certificat soit émis avant le 1<sup>er</sup> janvier 1995). Les Décrets n° 11 et 13 sur les armes prohibées seraient aussi modifiés pour prévoir une période d'amnistie de trois mois de façon à permettre à ceux qui sont en possession de telles armes de se conformer à la loi.

*Autres solutions envisagées*

Plutôt que procéder par décrets, on pourrait modifier la définition de « armes prohibées » contenue au *Code criminel* pour inclure ces armes. L'utilisation d'une prohibition législative n'est pas réalisable en raison du temps requis pour effectuer une modification au *Code criminel* et en raison des descriptions techniques qui seraient nécessaires pour assurer que seules les armes visées et leurs variantes tombent sous le joug de la prohibition.

*Conformité avec la Politique en matière de réglementation et avec le Code des citoyens*

Émettre un avis préalablement aux décrets aurait nui aux objectifs de la politique, puisque cela aurait accordé du temps pour importer des armes additionnelles avant l'entrée en vigueur de la prohibition.

*L'impact anticipé*

Les décrets affectent l'état juridique de quelques centaines d'armes. Ils empêcheront certaines variantes du « Benelli M1 Super 90 » et le « Benelli M3 Super 90 » de devenir des armes prohibées. De plus, les amnisties permettront aux commerçants d'armes à feu ayant des inventaires de ces armes prohibées de

prohibited weapons to export them and allow persons who do not possess registration certificates for the grandfathered prohibited weapons to deliver them to the police for destruction and not be charged with "possession of prohibited weapons". The amnesty period will permit more orderly compliance with the changes in the law.

A smaller number of firearms described as the Interdynamics KG-99 Assault Pistol are prohibited without exception. These guns must be surrendered, deactivated, or exported prior to January 1, 1995 (though the amnesty period would allow them to be delivered to the police for destruction by April 1, 1995).

#### *Compliance Mechanism*

The orders are part of a comprehensive package of legislative, regulatory and program changes relating to gun control. These will be the subject of an extensive legal information initiative and media coverage before and after the effective date. Those who already have specified weapons are given until January 1, 1995 to dispose of them, or where permitted, to register and retain them pursuant to subsection 84(1.2) of the *Criminal Code*. Most of the firearms for which registration and retention is permitted are already registered, and no further action on the part of their owner will be required. Those who have not complied by the effective date may still dispose of the weapons without sanction, provided that they do so with reasonable despatch. After the compliance period, possession of a prohibited weapon will be an offence contrary to section 90 of the *Criminal Code*.

#### *Coming into Force*

The Orders in Council take effect on January 1, 1995.

les exporter; elles permettront aussi aux personnes qui n'auront pas les certificats d'enregistrement nécessaires pour avoir la possession à titre de propriétaire de certaines armes prohibées, de les remettre à la police pour destruction sans risque d'être accusées de possession d'armes prohibées. Ainsi, l'amnistie favorisera une meilleure conformité aux changements apportés à la loi.

Un petit nombre d'armes à feu décrites comme « Interdynamics KG-99 Assault Pistol » sont prohibées sans exception. Ces armes à feu doivent être remises, rendues non fonctionnelles ou exportées avant le 1<sup>er</sup> janvier 1995 (elles pourraient cependant être remises à la police pour destruction durant l'amnistie qui se terminera le 1<sup>er</sup> avril 1995).

#### *Mécanismes pour assurer le respect du décret*

Les décrets font partie d'un ensemble complet de modifications à la loi, aux règlements et aux programmes de contrôle des armes à feu. Ces modifications feront l'objet d'un important programme d'information juridique et d'information dans les médias avant et après leur entrée en vigueur. Les personnes qui ont déjà une arme visée ont jusqu'au 1<sup>er</sup> janvier 1995 pour en disposer, ou dans les cas où c'est permis, pour l'enregistrer et la conserver en vertu de l'alinéa 84(1.2) du *Code criminel*. La plupart des armes à feu susceptibles d'être enregistrées et conservées sont déjà enregistrées, et leurs propriétaires n'ont rien de plus à faire. Les personnes qui n'auront pas pris les mesures nécessaires pour satisfaire aux décrets avant leur entrée en vigueur pourront quand même disposer de leurs armes à feu, sans aucune sanction, pourvu qu'elles le fassent dans un délai raisonnable. À l'expiration du délai, la possession d'une telle arme prohibée constituera une infraction à l'article 90 du *Code criminel*.

#### *Entrée en vigueur*

Les décrets entrent en vigueur le 1<sup>er</sup> janvier 1995.